
Eksternt referat 
5. april – 7. april, GF23-GF24 

Pkt.  Emne  Tid  

 Fredag 
 

1 Velkomst ved formanden  
Formanden gennemgår formalia: 

• Godkendelse af dagsorden 

• Valg af ordstyrer 

• Valg af referent 

• Valg af stemmetæller 

 

Dagsordenen skal godkendes.  

Formandskabet indstiller til, at punktet “Indstilling til Danske Skoleelevers 

kerneopgave efter indstilling fra udvalg” til om fredagen, samt at flytte 

“Indstilling til Årets Elevvenlige Kommune 2024” til punkt 8, grundet at 

indstilling skal sendes senest om fredagen, samt at den ansatte, der kommer og 

præsenterer det sidste punkt, først kan komme senere. 

Bestyrelsen godkender dagsordenen med ovenstående ændringer 

 

Der skal vælges ordstyrer. 

Formandskabet indstiller Frederikke til ordstyrer. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Der skal vælges referent.  

Formandskabet indstiller Laura til referent. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Der skal vælges stemmetæller. 

William og Nikolai melder sig. 

William og Nikolai vælges som stemmetællere. 

 

Der tælles, at vi er stemmeberettigede: 
Formand for Danske Skoleelever (Laura Poulsen) 

Næstformand for Danske Skoleelever (Frederikke Didriksen) 

19.00-19.10 



Formand for København (Marius Plamboeck) 

Næstformand for København (Aksel Justesen) 

Næstformand for Københavns Omegn (Magnus Herrmann) 

Formand for Nordsjælland (Ingrid Rolskov) 

Næstformand for Nordsjælland (William Nielsen) 

Formand for Sydsjælland (Damian Stenander) 

Tillægsmandat for Sydsjælland (Esther Ishøy) 

Formand for Nordvestsjælland (Benjamin Andersen) 

Tillægsmandat for Fyn (Emilie Glasdam) (Deltager først fra punkt 11) 

Formand for Trekanten (Caroline Hermansen) 

Næstformand for Trekanten (Sara Bach Nielsen) 

Formand for Midtjylland (Lea Pedersen) 

Næstformand for Midtjylland (Merle Plesner) 

Tillægsmandat for Midtjylland (Sifka Mondrup) 

Næstformand for Vestjylland (Margrethe Fredslund) 

Formand for Østjylland (Nikolai Manggaard) 

Formand for Vendsyssel (Victor Fransen) 

Tillægsmandat for Vendsyssel (David Jensen) 

 

Gæster/observatører: 

Lokalbestyrelsesmedlem i København (Pippi Lester) 

Lokalbestyrelsesmedlem i Københavns Omegn (Jens Kaare Krog) 

Lokalbestyrelsesmedlem i Midtjylland (Kornelius Vestergaard) 

 

Vi er 19/28, og dermed stemmeberettigede.  

2 Indsendelse af politik og vedtægtsændringer til Generalforsamlingen 

Bestyrelsen gennemgår indkomne politik og vedtægtsændringer, som skal tage 

stilling til, om de skal stilles på vegne af bestyrelsen. 

 

Vi behandler vedtægtsændringer først. 

 

Første forslået vedtægtsændringer: Tilføjelse af et stk. 5 i kapitel 8 §28.   
Stk. 5: Bestyrelsen har 4 år efter generalforsamlingens vedtagelse af 

resolutioner mulighed for at forkaste eller ændre generalforsamlingens 

vedtagelse, og dermed b.la. sammenskrive resolutioner. Bestyrelsens 

beslutning kræver 2/3 flertal i bestyrelsen.   

 

19.10-21.00 



Bestyrelsen giver stærkt udtryk for, at Generalforsamlingen er den øverste 

myndighed, og at de ikke mener, at bestyrelsen derfor skal kunne forkaste 

resolutioner. 

 

Bestyrelsen godkender derfor, at det stilles på vegne af dem, med følgende 

ændringer: 

Stk. 5: Bestyrelsen har 4 år efter Generalforsamlingens vedtagelse af 

resolutioner, mulighed for at ændre Generalforsamlingens vedtagelse, og 

dermed b.la. sammenskrive resolutioner. Bestyrelsens beslutning kræver 2/3 

flertal i bestyrelsen. 

 

Anden foreslået vedtægtsændring: tilføjelse af et stk. 7 til § 28  

Stk. 7: I tilfælde, hvor et bestyrelsesmedlem vælges til en anden post i 

bestyrelsen, vil vedkommende øjeblikkeligt fratræde den indtil nu bestridte 

post. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Tredje foreslået vedtægtsændring: Ændre paragraf 11 stk. 5 til følgende: 

Stk. 5: Interne og eksterne udtalelser er kun gældende i ét år fra vedtagelsen. 

Resolutioner er gældende fra vedtagelsen til de ændres af 

generalforsamlingen. Endvidere er det efter 3 år efter generalforsamlingens 

vedtagelse af resolutioner muligt, at delegerede kan stille forslag om, at en 

resolution frafalder på generalforsamlingen. Vedtages en resolutions frafald 

på generalforsamlingen, udgår den fra Danske Skoleelevers vedtagne politiske 

papirer. 

 

Bestyrelsen godkender. 

 

Fjerde foreslået vedtægtsændring: Sidste sætning slettes i paragraf 32 stk. 2. 

Stk. 2: Bestyrelsen skal godkende frivillige, der ønsker at sidde på sekretariat. 

De sekretariatsfrivillige indgår i det daglige arbejde under den daglige ledelse 

af sekretariatet.  
Ydermere skal de også bidrage med deres erfaringer til bestyrelsen og 

organisationen til bestyrelsesmøderne og på stormøderne. 

 

Bestyrelsen snakker om, at ved at fjerne det, udelukker det jo ikke, at det er 

det de skal, men at det blot giver bedre mening, fordi det er en gammel 

vedtægt, og det ikke er sådan, vi har frivillige længere. 

Bestyrelsen godkender. 

 

Vi behandler kontingentregulering: 
Baggrunden for reguleringen er, at vi fremover vil levere mere værdi til vores 

medlemmer, og ikke være så afhængige af fondsmidler. 

Der bringes en bekymring op om, at nogle af medlemmerne melder sig ud, og 

flere bestyrelsesmedlemmer siger, at deres skole nok vil, fordi de allerede er 

pressede på kontingenterne nu. 

 

Formandskabet forklarer, at det nok er helt muligt og reelt, men sidst man 

hævede dem, så man faktisk ikke en stor udmelding fra skolerne. Men vi skal 



selvfølgelig holde os selv op på, at vi så skal gøre utrolig meget mere for vores 

medlemmer, så de kan se værdien i at være medlem. 

 

Kontingentreguleringen godkendes. 

 

Vi behandler samværspolitik. 

Laura forklarer, at det stadig er den samme, men at frivillige og aktivister 

skrives ud.  

Der er bekymringer ift., om det så vil sige, at aktivister og frivillige bare kan 

gøre, hvad de vil, men det forklares med, at det skal fastsættes internt, fordi 

det er meget anderledes, hvad en aktiv og hvad en aktivist må. Frivillige har 

selvfølgelig deres eget værdipapir, som gælder. Det er bare svært at skelne 

mellem forskellige grupper i samværspolitikken. 

 

Samværspolitikken godkendes 

 

Dernæst behandler vi politik, som stilles på Generalforsamlingen 
Først behandler vi politik på indskolingsområdet 
Laura forklarer motivation for at stille politik på indskolingsområdet. 

 

Der er snakke om vigtigheden af bl.a. ordblindetest samt gode gårdvagter. 

 

Bestyrelsen godkender at vi stiller politikken. 

 

Der behandles politik på PPR-Rådgivning. 

Laura forklarer motivationen for, at bestyrelsen skal stille den på 

Generalforsamlingen. 

Der er snak om, at det er vigtigt at fokusere på klassefællesskabet, så de andre 

klassekammerater også har nogle redskaber. 

 

Bestyrelsen godkender.  

 

Der behandles politik på tryghed i skolen 

Laura forklarer motivationen for, at bestyrelsen skal stille den på 

Generalforsamlingen. 

 

Bestyrelsen indstiller. 

 

Der behandles politik på løft af erhvervspraktikken. 

Laura forklarer motivationen for, at bestyrelsen skal stille den på 

Generalforsamlingen. 

Der snakkes om, hvad det bl.a. vil betyde med delvist digital praktik, samt hvis 

nogle elever ønsker nogle specifikke praktikprogrammer, som ikke lægger 

inden for skolens praktikuger. 

  

Bestyrelsen indstiller. 

 

Der behandles politik på regulering af sociale mediers algoritmer. 

Laura forklarer motivationen for, at bestyrelsen skal stille den på 

Generalforsamlingen. 

 



Der er meget snak om, at en lignende resolution blev stemt ned på LK, og om 

det derfor er uetisk, at vi stadig udtaler os omkring det, og kan være bekendt at 

stille den igen. Bestyrelsen er enige om, at denne resolution er anderledes, 

fordi den i højere grad fokuserer på, at eleverne skal føle sig trygge på 

internettet.  

 

Bestyrelsen beslutter at indstille resolutionen, så længe der er fokus på og 

transparens på talerstolen om, at den sidst blev stemt ned. 

 

Der behandles ændringsforslag på politik på elever i skolebestyrelsen. 

Laura forklarer motivationen for, at bestyrelsen skal stille den på 

Generalforsamlingen. 

 

Bestyrelsen indstiller. 

3 Indstilling af Danske Skoleelevers kerneopgave efter indstilling fra udvalg 

v. Lasse  
Bestyrelsen tager stilling til kerneopgave-udvalgets indstilling til kerneopgave. 

Der er kommet med nogle bud på, hvordan det kan formuleres. 

 

Først snakkes der om det lavpraktisk skal hedde “sikre” eller “arbejde for”. 

Der er pros og cons for begge, men der stemmes for “Arbejde” 

 

Derudover diskuteres der, om det skal være “alle grundskoleelever” frem for 

“hver enkelt elev”. Der argumenteres for, at alle grundskoleelever er en bred 

gruppe og fokus på fællesskabet, hvorimod hver enkelt elev har forskellige 

definitioner og man fra politisk hold, ikke kan arbejde for alle elever.  

 

Bestyrelsen ender på “Alle grundskoleelever” 

 

Bestyrelsen har svært ved at blive enige, om de er mere for, at der skal 

arbejdes for “indflydelse” eller “godt skoleliv” fordi det ene måske er for 

konkret, hvor det andet er for bredt.  

 Bestyrelsen bliver enige om at vende tilbage, for så at blive enige om, hvad 

formålet med kerneopgaven er. Der er indtil videre kommet følgende 

muligheder 

- Det stemmes ind i vedtægterne 

- Der stilles en intern udtalelse 

- Vi arbejder videre med det internt, for så senere at stille det. 

 

Bestyrelsen går hurtigt væk fra, at det ikke skal i vedtægterne, da det ville 

være meget forhastet. Der er debat om, at det ville være virkeligt og tvinge os 

til at arbejde med det, hvis det bliver stillet, men at det vil være forhastet at 

stille det, i stedet for at lande endeligt på noget, for man ikke kan ændre i det, 

når det stilles på Generalforsamlingen. 

Bestyrelsen beslutter ved stemmeenighed, at det skal bruges til internt brug, 

med formål for senere at stemme det igennem på et stormøde. Udvalget 

arbejder videre med at få den præcise ordlyd på plads. 

21.00-22.00 



 Lørdag 
 

4 Status på sekretariatet v. næstformanden 

Frederikke giver status på sekretariatet. 

 

Morten er nu stoppet. Lasse er derfor taget over på UMR. 

Vi har ansat en praktikant på DMF-opgaveudvikling, der hedder Anne, og er 

hos os i nogle uger. 

René tager over som projektleder på DMF i nogle måneder, indtil Emilie 

kommer tilbage fra barsel.  

Der er stor fokus på Generalforsamlingen internt. Der er to uger til, så der er 

rigtig meget planlægning. 

Valgobservatøruddannelserne er i gang for første gang, og bliver afholdt i 

disse uger. 

09.00-09.20 

5 Orienteringer og status på Generalforsamlingen 2024 v. næstformanden 

Julie (sekretariatsfrivillig), inviteres ind for at snakke om festen. Bestyrelsen 

vil få nogle floorvagter, som hun fortæller om. 

Kommende frivillige vil desuden på vagtplaner for workshops samt vagtplaner 

for kiosken. 

Julie forlader igen. 

 

Der er indkommet opstillinger til formandskabet. Formandskabet minder 

derfor om, at vi skal huske at være ordentlige overfor hinanden, og 

respekterer og snakke ordentligt til hinanden. 

 

Lokalbestyrelserne skal stå for lokaltid. Frederikke forklarer, hvordan det 

foregår i år. Egentlig har de en time til sig selv, men der er blevet foreslået et 

program, der hedder sig således, at man starter med navnerunde og 

introduktion til DSE og lokalafdelingerne, og så at de respektive områder kan 

planlægge hver deres sjove del. 

En fra hver lokalafdeling bliver sat på som ansvarlig. 

09.20-09.50 

6 Lukket punkt 09.50-10.20 

 Pause 10.20-10.30 

7 Lukket punkt 10.30-11.00 

8 Lukket punkt 11.00-12.00 



 Frokost 12.00-13.00 

9 Status på lokalafdelingerne og evaluering 

Frederikke giver introduktion til evaluering. Der ligges vægt på at give gode 

tricks til næste år, samt hvordan det kan blive endnu bedre. 

 

Bestyrelsen kommer med erfaringer og råd fordelt på fire kategorier: 
Lokalbestyrelsen: 

- Man skal have respekt generelt, fordi folk vælger at prioritere at være 

der. 

- Husk den gode tone. 

- Forventningsafstem, så alle er på bølgelængde ift. tid og prioriteringer 

- Møde minimum 1 gang om måneden. Bedre fysisk end online. 

- Prioriter møderne, og fordel ansvaret mellem 

lokalbestyrelsesmedlemmerne. 

- Lign nogen, der gider at være med. 

- Kast jer ud i det. Kom med inputs selvom det kan være svært. 

- Inddrag lokalbestyrelsen op til bestyrelsesmøderne. 

- Få en fast kommunikationsplatform 
 

Sekretariatet: 

- Fortsæt med det, I gør 

- Uddanne elevsupporterne mere og bedre. 

- Vær tilgængelig og let at komme i kontakt med. 

- Bedre til at forklare formålet med lb’er og få folk til at føle 

vigtigheden og det fede ved at sidde i en. 

- Mere åbent sekretariat 

- Lav et stort arrangement kun for lokalbestyrelsesmedlemmer. 

 

Lokalsupporter: 

- Tag det seriøst 

- Duk op til møder 

- Afspejl det som lokalafdelingen har af behov – om det er mere eller 

mindre hjælp. Forventningsafstem altid løbende om, hvad de har brug 

for. 

- Giv kun hjælp, når lb’erne spørger om det. Man skal selv have lov at 

udfolde sig også og lave det man ønsker 
 

Lokalformandsskaber: 

- Lav jeres ting. 

- Sæt rammerne for LB’erne tidligt. 

- Uddeleger arbejdet mellem alle. 

- Husk, at LB’en ikke har alt det fede fra bestyrelsen, og at det fede for 

dem er lokalbestyrelsen. Videreformidle dagsordener og beslutninger 

til lokalbestyrelsen. 

13.00-13.25 



- Inddrag lokalbestyrelsen. 

- Modtag hjælp fra supporter. 

- Vær tålmodig. 

10 Politik og taleskrivning til Generalforsamlingen v. formanden 
Der vælges fortalere for politik og vedtægtsændringer til GF, og øves 

taleskrivning 

Laura giver politisk status. Der kommer blandt andet karakterer fra sjette 

klasse og juniormesterlærer. 

 

Fordeling af forslag på GF: 

Eleverne i elevrådet og skolebestyrelsen: Aksel og Caroline finder ud af det 
Alle elever skal føle sig trygge i skolen: Magnus og Esther 

Erhvervspraktik: Sifka 

PPR: Margrethe 

Regulering af algoritmer: Damian 

Samskrivning af resolutioner: Benjamin 

Valg af anden post: Lea 

 

GF kan forkaste resolutioner: Magnus 

Fjernelse af sekretariatsfrivilliges definition: Frederikke 

Budget: Frederikke 

Kontingentreguleringer: Formandskab 

Samværspolitik: Frederikke 

 

Bestyrelsen for tid til at forberede taler. Derefter fremlægger de deres taler for 

hinanden og kommer med feedback til hinanden.  

13.25-15.40 

 Søndag 
 

11 Evaluering af bestyrelsesåret samt overlevering til næste år 
Bestyrelsen evaluerer deres bestyrelsesår og udveksler gode råd til næste 

bestyrelse. 

Der laves en video med alle de gode råd til næste års bestyrelse. 

09.30-10.30 

12 Bestyrelsesmøde dagen inden GF 

Beslutning vedrørende bestyrelsesmødet torsdag d. 18. april. 

Frederikke introducerer, hvorfor der lægges op til, at vi holder fast i mødet. 

Der er nogle ting, som vi skal gennemgå inden. Bl.a. årsberetning, valg af 

dirigenter, valg af Årets Elevvenlige Kommune. Men det er besværligt at 

samle mange bestyrelsesmedlemmer, fordi de jo så vil misse fredag i skole. 

10.30-10.50 



 

14 af de tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer melder, at de godt kan være 

der. Der besluttes, at bestyrelsesmødet derfor afholdes torsdag eftermiddag, 

som planlagt. 

13 Evt. 

Enkelte bestyrelsesmedlemmer orienterer om nogle politiske møder, de har 

været ude til for nyligt. 

10.50-11.00 

 

 


